
Valtuustoaloitteet vuonna 2022 sekä niiden johdosta tehdyt 
toimenpiteet 
 

Vuonna 2021 jätetty valtuustoaloite, joka on käsitelty vuonna 2022 
 

Kaupunginvaltuusto 13.12.2021 

Kotimaisten elintarvikkeiden käyttäminen kaupungin tilaisuuksissa ja hankinnoissa / 
Orjala Jari sekä 6 muuta valtuutettua ja 2 varavaltuutettua 
Aloitteessa esitetään, että: 
-kaupungin kokouksissa, seminaareissa, työpajoissa sekä mahdollisissa edustus- ja 
yleisötilaisuuksissa luovutaan ulkomaisista elintarvikkeista (lukuunottamatta kahvi ja tee) 
-ruokapalveluissa seurataan ruuan alkuperää ja sen toteutumisesta raportoidaan 
valtuustolle vuosittain 
-suositaan kaupungin elintarvikehankinnoissa kotimaisia elintarvikkeita. 
Toimenpiteet: Teknisten palveluiden lautakunta käsitteli aloitetta 16.3.2022 § 17, ja  
1. totesi, että kaupungin elintarvikehankintojen kotimaisuusaste on korkea ja tulee 
jatkossakin olla korkea, 
2. päätti, että jatkossa ruokapalvelut tiedottaa tilinpäätöksen yhteydessä 
elintarvikehankintojen kotimaisuusasteen. 
 

Vuonna 2022 jätetyt valtuustoaloitteet 
 

Kaupunginvaltuusto 7.2.2022 

1. Kansalaisopisto Kanto ja kansalaisopistojaosto siirretään hyvinvointilautakunnan 
alaisuudesta kasvatus- ja opetuslautakunnan alaisuuteen / Lehtinen Lasse 
Aloitteessa esitetään, että Kansalaisopisto Kanto ja kansalaisopistojaosto siirretään 
hyvinvointilautakunnan alaisuudesta kasvatus- ja opetuslautakunnan alaisuuteen. 
Toimenpiteet: Kaupunginhallitus käsitteli aloitetta 15.2.2022 § 28 ja totesi, että aloitteessa 
esille otettu asia vaatii toteutuakseen voimassa olevan hallintosäännön ja 
organisaatiorakenteen muuttamista. Kaupunginhallitus päätti järjestää hallintosäännöstä 
kevään 2022 aikana hallintosäännön uudistamistarpeista valtuuston iltakoulun, jossa myös 
aloitteessa esille otettu asia linjataan. Iltakoulussa esiin tulleet muutostarpeet valmistellaan 
valtuuston enemmistön linjausten pohjalta virkamiestyönä ja tuodaan kaupunginvaltuuston 
päätettäväksi vuoden 2022 aikana. 
 

2. Kannuksen kaupungin hallintosäännön uudistaminen / Jyrki Veijola sekä 10 muuta 
valtuutettua ja yksi varavaltuutettu 
Aloitteessa esitetään, että kaupunginhallitus viipymättä nimeää laaja-alaisen poliittisen 
toimikunnan laatimaan syksyn 2022 istuntokaudelle päätösprosessiin esityksen 
uudistetusta Kannuksen kaupungin hallintosäännöstä. 
Toimenpiteet: Kaupunginhallitus päätti 15.2.2022 § 28 järjestää hallintosäännöstä kevään 
2022 aikana hallintosäännön uudistamistarpeista valtuuston iltakoulun, jossa myös 
aloitteessa esille otettu asia linjataan. Iltakoulussa esiin tulleet muutostarpeet valmistellaan 
valtuuston enemmistön linjausten pohjalta virkamiestyönä ja tuodaan kaupunginvaltuuston 
päätettäväksi vuoden 2022 aikana. 



 
3. Vaalimainostaulun päivitys Tukkimiehen torilla / Raimo Märsylä sekä seitsemän 

muuta valtuutettua ja yksi varavaltuutettu 
Aloitteessa esitetään, että Kannuksen kaupunki hankkii Tukkimiehen torille uudet 
pleksilasilla varustetut vaalimainostaulut, jotka suojaisivat paremmin vaalimainoksia tuulelta 
ja tuiskulta. 
Toimenpiteet: Kaupunginhallitus 26.4.2022 §76 päätti pyytää asiasta 
keskusvaalilautakunnan lausunnon. Keskusvaalilautakunta käsittelee asiaa 14.2.2023 
jonka jälkeen se tuodaan kaupunginhallitukseen. 

Kaupunginvaltuusto 21.3.2022 

4. Lähijunaliikenne Ylivieska-Sievi-Kannus-Kokkola välille / Timo Pajala sekä yhdeksän 
muuta valtuutettua 
Aloitteessa esitetään, että Kannuksen kaupunki aloittaa VR:n, Sievin ja Ylivieskan 
edustajien kanssa keskustelun lähijunaliikennettä varten. 
Toimenpiteet: Kaupunginhallitus 26.4.2022 § 79 merkitsi aloitteen tiedoksi ja toteaa, että 
lähijunaliikenteen kehittämiseen vaikutetaan Keski-Pohjanmaan liiton koordinoiman 
liikennejärjestelmäsuunnitelman toimeenpanon ja liikennejärjestelmätyöryhmän työn kautta, 
jossa Kannuksen kaupungin edustajana toimii tekninen johtaja. Kaupunginhallitus evästi 
kaupunginjohtajaa olemaan yhteydessä Ylivieskan kaupunkiin, jotta VR:n voitaisiin yhdessä 
vaikuttaa aamujunaliikenteen Helsinkiin käynnistämiseksi uudelleen. 
 

5. Luonnon virkistyskäyttöön tarkoitetun esteettömän liikuntapaikan rakentaminen 
taajama-alueelle joen rantamaisemaan / Jari Orjala sekä kuusi muuta valtuutettua ja 
kaksi varavaltuutettua 
Aloitteessa esitetään Kannuksen keskustan jokirantaan esteetöntä liikuntapaikkaa. 
Toimenpiteet: Teknisten palveluiden lautakunta käsitteli aloitetta 28.9.2022 § 70 ja päätti, 
että jokirantaan sijoittuvan esteettömän liikuntapaikan rakentamisen mahdollisuudet 
tutkitaan osana ydinkeskustan asemakaavan toteuttamista. 
 

6. Koirapuisto Kannuksen keskustaan / Ari Huuki 
Aloitteessa esitetään, että Kannuksen kaupunki alkaisi uudelleen suunnittelemaan 
koirapuistoa ja uusi paikka voisi olla asemarakennuksen ns. kasarmirakennuksen välissä 
tai kasarmin eteläpuolella. 
Toimenpiteet: Teknisten palveluiden lautakunta käsitteli aloitetta 28.9.2022 § 68 ja totesi, 
että koirapuiston sijoittumisvaihtoehtoja ja kustannuksia on tarkoituksenmukaista selvittää 
hankesuunnittelun kautta. Teknisten palveluiden lautakunta päätti  
-koirapuiston rakentamisen vaihtoehtoisten sijoituspaikkojen selvittämiseksi perustetaan 
työryhmä, johon kutsutaan koirakerhojen ja KPEdun kennelosaston edustajat 
-nimetä Aila Niemosen omaksi edustajakseen työryhmään. 
 

7. Kaupungin omistamien osakeyhtiöiden pöytäkirjat julkisesti nähtäville / Jari Orjala 
sekä viisi muuta valtuutettua ja kaksi varavaltuutettua 
Aloitteessa esitetään, että kaupungin kokonaan omistamien osakeyhtiöiden hallitusten 
pöytäkirjat olisivat julkisesti nähtävillä kaupungin nettisivuilla. 
Toimenpiteet: Kaupunginhallitus käsitteli aloitetta 26.4.2022 ja päätti pyytää asiasta 
Kannuksen Vuokra-Asunnot Oy:n, YritysKannus Oy:n sekä Kannuksen Kaukolämpö Oy:n 
lausunnot. 20.9.2022 kaupunginhallitus merkitsi saadut lausunnot tiedoksi ja totesi, että 
yhtiöiden hallituksilla on itsenäinen toimivalta päättää pöytäkirjojensa julkistamisesta. 
Yhtiöiden hallitusten päätökset eivät vaadi pöytäkirjan nähtäville asettamista tullakseen 
lainvoimaiseksi, vaan ne voidaan panna heti täytäntöön. Kaupunginhallitus edellytti, että 



yhtiöt noudattavat konserniohjeessa annettuja ohjeita koskien yleistä 
tiedottamisvelvollisuutta ja tietojen antamista kaupungille. 

Kaupunginvaltuusto 6.6.2022 

8. Uusien asuntojen rakentaminen Kannuksen ydinkeskustan alueelle / Harri Mäki-
Petäjä sekä 10 muuta valtuutettua ja 4 varavaltuutettua 
Aloitteessa esitetään että Kannuksen kaupunginhallitus viipymättä ryhtyy toimenpiteisiin 
siinä tarkoituksessa. että Kannuksen ydinkeskustan alueelle saadaan nopeasti käyntiin 
uusien asuntojen rakentaminen. Lisäksi aloitteessa esitetään, että Kannuksen 
kaupunginhallitus viipymättä käyttää kuntalain 39 §:ssä sille annettua 
omistajaohjaustoimivaltaa ja hallintosäännön 23 §:ssä sille annettua sijoitustoimivaltaa ja 
tekee päätöksen sekä antaa omistajaohjausta tarkoittavan toimenpideohjeen, että joko 
Kannuksen kaupunki taikka kaupungin omistama Kannuksen Vuokra-asunnot Oy ostaa 
vähintään kolme asuntoa Asunto Oy Kannuksen Kirkkotie 6:sta. 
Toimenpiteet: Kaupunginhallitus merkitsi aloitteen tiedoksi 20.9.2022 ja päätti, että se ei 
käytä omistajaohjaustoimivaltaansa siten, että Kannuksen Vuokra-asunnot Oy:tä 
ohjeistettaisiin sijoittamaan varojaan nimetyn asunto-osakeyhtiön usean asuinhuoneiston 
hallintaan oikeuttaviin osakkeisiin. Kannuksen kaupunki voi kaupunginvaltuustossa 
hyväksyttyjen sijoitustoiminnan periaatteiden mukaisesti tehdä osakesijoituksia 
kaupunginvaltuuston osoittaman määrärahan puitteissa. Vuoden 2022 talousarviossa ei ole 
kaupunginvaltuuston osoittamaa määrärahaa osakesijoituksiin. 
 

9. Kannuksen kaupunki tehostaa tonttien myyntiä ulkoistamalla myynnin 
kiinteistönvälittäjälle / Harri Mäki-Petäjä sekä 11 muuta valtuutettua ja 4 
varavaltuutettua 
Aloitteessa esitetään, että Kannuksen kaupunki tehostaa omistamiensa tonttien myyntiä ja 
ulkoistaa sen pätevän välittäjän hoidettavaksi. 
Toimenpiteet: Teknisten palveluiden lautakunta 28.9.2022 käsitteli aloitetta, ja totesi että 
tonttien markkinointia on tarpeen tehostaa, mutta kaupungin asunto- ja liikerakentamiseen 
tarkoitettujen asemakaavatonttien myymistä ei ole taloudellisesti kannattavaa siirtää 
kiinteistönvälittäjille. 
 

10. Yrityksille vuokrattavat toimitilat / Päivi Hintikka sekä 13 muuta valtuutettua ja kaksi 
varavaltuutettua 
Aloitteessa esitetään, että Kannuksen rakennetaan teollisuuskiinteistö, josta aloittavat tai jo 
toiminnassa olevat yritykset voivat vuokrata toimitilat. 
Toimenpiteet: Kaupunginhallitus käsitteli aloitetta 20.9.2022 ja totesi, että yritysten 
toimitilainvestointien rakentaminen ja rahoittaminen eivät kuulu kaupungin ydintoimintaan. 
Kaupungilla on kehittämisrahasto, jota voidaan hyödyntää edellä mainituissa 
investoinneissa YritysKannus Oy:n päätöksillä kaupunginvaltuuston hyväksymien 
toimintaohjeiden mukaisesti. Kaupunki mahdollistaa yritysten toimitilarakentamista myös 
kaavoituksen ja kunnallistekniikan rakentamisen keinoin. 
 

11. Varhaiskasvatuksen toimenpiteet mahdollistaa tukitoimia lapsiryhmissä / Mira 
Kannussaari sekä 8 muuta valtuutettua ja varavaltuutettu 
Aloitteessa esitetään, että varhaiskasvatuksessa toteutetaan toimenpiteitä, jotka 
mahdollistavat tukitoimia lapsiryhmissä. Toimenpiteitä voisi olla perustettava integroitu 
erityisryhmä tai varhaiskasvatuksessa käyttöön otettavat resurssikertoimet. 
Toimenpiteet: Kasvatus- ja opetuslautakunta käsitteli aloitetta 14.11.2022 ja päätti perustaa 
yhden toistaiseksi voimassa olevan varhaiskasvatuksen avustajan toimen 1.1.2023 alkaen. 
Toimi on tällä hetkellä täytetty määräaikaisesti. 



Kaupunginvaltuusto 12.9.2022 

12. Korpelan Voiman sähköverkon omistus / Harri Mäki-Petäjä ja 4 muuta valtuutettua 
sekä 3 varavaltuutettua 
Aloitteessa esitetään, että Kannuksen kaupunki käyttää omistajaohjausvaltaansa Korpelan 
Voiman sähköverkon ja Verkko Korpela Oy:n omistuksen suhteen. Kuntayhtymän 
omistamaa sähköverkkoa ei tule laittaa myyntiin, eikä sähköverkon omistuspohjaa 
laajenneta uusilla omistajilla ja Verkko Korpela Oy pidetään Korpelan Voiman 
kuntayhtymän 100 %:ssa omistuksessa. 
Toimenpiteet: Kaupunginhallitus 4.10.2022 merkitsi aloitteen tiedoksi ja totesi, että 
kuntayhtymän omistaman merkittävän omaisuuden myynti tai omistuspohjan muutos 
kuuluvat konserniohjeen mukaisesti kuntien omistajaohjauksen piiriin, eli niitä ei voida 
suunnitella saati toteuttaa ilman omistajakuntien kannanottoa. Kannuksen kaupungilla ei 
ole suunnitelmia Korpelan Voiman suurimpana omistajakuntana ohjata Korpelan Voimaa 
myymään sähköverkkoa tai laajentamaan omistajapohjaansa. 
 

13. Pyöräteline Kannuksen rautatieaseman ja entisen linja-autoaseman alueelle / Lasse 
Lehtinen 
Aloitteessa esitetään, että Kannuksen kaupunki rakentaisi itse tai yhteistyössä jonkun 
liikenteenharjoittajan kanssa Kannuksen rautatieaseman ja entisen linja-autoaseman 
alueelle pyörätelineen, johon voidaan kiinnittää lukkohihnoilla pyöriä. 
Toimenpiteet: Teknisten palveluiden lautakunta käsitteli aloitetta 8.2.2023 ja päätti selvittää 
yhteistyössä Kiinteistö Oy Kannuksen Säästötalon kanssa pyörätelineen rakentamisen 
mahdollisuudet rautatieaseman ja entisen linja-autoaseman alueelle. 
 

14. Uusi tilaisuus tuulivoimarakentamisesta kaupunginvaltuustolle / Lasse Lehtinen 
Aloitteessa esitetään että kaupunginvaltuustolle järjestetään tuulivoimarakentamisesta uusi 
tilaisuus niin, että esitelmän pitäjänä on tuulivoimaan kriittisesti suhtautuva henkilö. 
Toimenpiteet: Kaupunginhallitus 4.10.2022 käsitteli aloitetta ja päätti, että uutta iltakoulua 
tuulivoimarakentamisesta ei järjestetä. 5.9.2022 järjestetyssä iltakoulussa Suomen 
Tuulivoimayhdistys ry:n toimitusjohtaja kertoi tutkimustuloksiin pohjautuen myös 
tuulivoiman haitoista ja vaikutuksista maisemaan, äänimaisemaan ja luontoympäristöön. 
Lisäksi kaupunginhallitus päätti, että kaupunginvaltuuston joulukuun kokoukseen tuodaan 
vahvistettaviksi tuulivoimarakentamisen periaatteet. 
 

15. Kannuksen kaupungin omistajaohjauslausunto Korpelan Voiman hallintosääntöön 
liittyen / Timo Pajala 
Aloitteessa esitetään että Kannuksen kaupungin on annettava omistajaohjauslausunto 
Korpelan Voiman valtuuston kokoukseen. Lausunnossa otettava kantaa mm. esityslistalla 
olevaan hallintosääntöön. 
Toimenpiteet: Kaupunginhallitus käsitteli aloitetta 20.9.2022. Kaupunginhallitus kävi 
omistajaohjauskeskustelua Korpelan Voiman hallintosääntöön liittyen ja päätti evästää 
yhtymäkokousedustajia seuraavasti: 
- 19 § Yhteistyötoimikunta: yhtymähallituksen tulee asettaa yhteistyötoimikunta ja päättää 
sen tehtävistä ja kokoonpanosta. Yhteistyötoimikunta toimii yt-lain mukaisena 
yhteistoimintaelimenä 
- 35 § Toiminnan ja talouden seuranta: Toiminnan ja talouden toteutumisesta raportointia 
tulee tehostaa laatimalla neljännesvuosikatsaukset ja tuomalla ne yhtymähallitukselle ja -
valtuustolle tiedoksi. Tilinpäätös tulee laatia 28.2. mennessä ja antaa se tiedoksi 
jäsenkuntiin välittömästi, jotta jäsenkunnat voivat laatia konsernitilinpäätöksensä ja käsitellä 
tilinpäätöksensä kuntalain 113 §:n mukaisessa aikataulussa 



- 41 § Hankinta ja hankintavaltuudet: toimitusjohtajan toimivalta hankintoihin liittyen tulee 
rajata niin, että toimitusjohtaja voi päättää hankinnoista, jotka alittavat voimassa olevan 
hankintalainsäädännön kansalliset kynnysarvot 
- 42 § Omaisuuden ostaminen ja luovuttaminen: pykälätekstiä tulee tarkentaa siten, että 
siitä käy selvästi ilmi yhtymähallituksen ja yhtymävaltuuston toimivallan koskevan myös 
omaisuuden ostamista 
- Luottamushenkilöiden palkkiosääntö puuttuu hallintosäännöstä. Kuntalain14 §:n mukaan 
valtuuston tehtäviin kuuluu päättäminen luottamushenkilöiden taloudellisten etuuksien 
perusteista. Nämä on tarpeellista päättää osana hallintosääntöä 
 
Lisäksi kaupunginhallitus päätti omistajaohjata Korpelan Voimaa energian hintaan ja 
sopimuksiin liittyen siten, että Korpelan Voiman 13.9.2022 päättämää toistaiseksi voimassa 
olevaa sähkösopimusta ja -hintaa tulee tarjota kaikille Korpelan Voiman verkkoalueen ja 
jäsenkuntien asukkaille. 

Kaupunginvaltuusto 11.10.2022 

16. Liikenneympyrä VT28 ja ST775 risteysalueelle / Jari Orjala ja kuusi muuta 
valtuutettua 
Aloitteessa toivotaan Kannuksen kaupungin selvittävän mahdollisuudet liikenneympyrän 
saamiseksi VT 28 ja ST 775 risteysalueelle. 
Toimenpiteet: Teknisten palveluiden lautakunta käsitteli aloitetta 14.12.2022 ja päätti, että 
kaupunki käynnistää neuvottelun Etelä-Pohjanmaan ELY-keskuksen kanssa 
liikenneympyrän mahdollisuuden selvittämiseksi. 
 

17. Kiinteän laajakaistayhteyden rakentaminen Yli-Kannukseen ja valtiontuen hakeminen 
Traficomilta / VaravaltuutettuSirkka Juusela-Pekkarinen sekä 10 muuta valtuutettua 
ja kaksi varavaltuutettua 
Aloitteessa esitetään, että Kannuksen tekninen osasto lisää Ylikannuksen suunnalla 
olevan, valtuustoaloitteen liitteenä olevan kartan mukaisen, Traficomin Kannusta 
koskevasta kuulemiskartasta puuttuvan alueen vireillä oleviin hankealueisiin 19.10.2022 
mennessä. 
Toimenpiteet: Kaupunginhallitus käsitteli aloitetta 1.11.2022. Keski-Pohjanmaan liitto on 
Kannuksen kaupungin tekemän esityksen pohjalta pyytänyt Liikenne- ja viestintävirasto 
Traficomilta laajakaistatukilain (1185/2021) mukaista markkina-analyysiä, mihin liittyvä 
julkinen kuuleminen on päättynyt 19.10.2022. Yli-Kannus/Korpela ei sisältynyt Kannuksen 
kaupungin tekemään esitykseen eikä niin ollen myöskään tehtyyn markkina-analyysiin ja 
julkiseen kuulemiseen, koska kyseisellä kylällä on jo olemassa Keskikaistan 
valokuituverkko valtuustoaloitteessa esitettyä aluetta lukuunottamatta. Alueen lisääminen 
tehtyyn esitykseen ei enää tässä vaiheessa ole mahdollista, mutta siitä voidaan tehdä uusi 
hankealue-esitys.  
Kaupunginhallitus päätti, että kartoitetaan Kannuksen kaupungin asutusalueet, joista 
laajakaistaverkko puuttuu tai joita ei aikaisemmin ole esitetty laajakaistatukirakentamisen 
hankealueiksi ja tehdään niistä uusi esitys Keski-Pohjanmaan liitolle. 
 

18. Ylijäämäruuan hyödyntäminen / Hannele Ilola sekä 9 muuta valtuutettua ja yksi 
varavaltuutettu 
Aloitteessa toivotaan Kannuksen kehittävän ylijäämäruuan hyödyntämistä. 
Toimenpiteet: Teknisten palveluiden lautakunta käsitteli aloitetta 14.12.2022 ja päätti, että 
-biojätteen määrän vähentämiseen pyritään kaikilla käytettävissä olevilla ruokapalvelun 
keinoilla sekä yhteistyössä opetus- ja varhaiskasvatushenkilöstön kanssa 
-ylijäämäruuan myyntiin ja/tai lahjoittamiseen liittyviä esteitä pyritään aktiivisesti poistamaan 



-tarjotaan edelleen lukion asuntolassa asuville oppilaille mahdollisuutta hakea 
ylijäämäruokaa päivittäin. 
 
Hävikkiruuan hyödyntämistä on kehitetty ja siihen on löytynyt luotettava yhteistyökumppani, 
eli Kannuksen seurakunta. Hävikkiruuan jakelu aloitettiin tammikuussa 2023. 
 

19. Tuulivoimarakentamisen laajuus ja vaikutukset Kannuksessa / Vesa Hernesniemi 
sekä neljä muuta valtuutettua 
Aloitteessa toivotaan keskustelua ja päätöstä tuulivoimarakentamisen laajuudesta ja 
vaikutuksista Kannuksessa. 
Toimenpiteet: Kaupunginhallitus 1.11.2022 merkitsi aloitteen tiedoksi ja totesi, että 
kaupunginvaltuusto vahvistaa joulukuussa tuulivoimarakentamisen periaatteet 
Kannuksessa. Periaatteissa otetaan kantaa myös aloitteessa esitettyihin seikkoihin. 


